

Minutes of the September 9, 1989 Meeting
Battle Lake Beach

1. Opening - President Odette Surch welcomes those in attendance and the meeting comes to order at 10:25 AM.
2. Adoption of the minutes - Moved by Charles Stanyar seconded by Pierrette Simard that the minutes of the July 8, 1989 meeting be adopted.
3. Adoption of the Agenda - Moved by Joseph de Koninck and seconded by Raymonde Garon that the agenda be adopted.
4. Security - Many breakins were reported at Barnes Lake. Ross Richards suggests that a member of the Provincial Police be invited to one of our meetings to enlighten us on the most effective security measures.
5. Budget - A summary of expenses is presented to the membership. To date there are 116 paid up memberships for 1989. A 1000\$ grant received from the Municipality will be used to help defray the costs of stocking the lakes with fish.
6. Lake Study - During the summer FAPEL has analysed the water and classified the septic installation on Barnes Lake. The study is almost complete. The study is a result of written requests from 80% of the Barnes Lake proprietors. Residents cannot avail themselves of these services until written requests, in large numbers, are submitted.
7. Stocking of lakes - Three fish growers have been consulted. Spring or fall stocking with Quebec Red trout appears to be the most appropriate for our lakes. Approximate costs:

1000 trout 1" to 1 1/2" = \$100

1000 trout 5" to 6" = \$375 to \$600

Obviously the larger fish have a better survival rate. A choice will be made soon. Members are enthusiastic about this project.

8. Roads - Rheume North - Preliminary steps have been taken with a view to verbalise the North Rheume Road. The executive committee strongly endorses this project. Should the municipality consider a bond to be paid from the municipal tax for this local improvement all concerned proprietors would be notified and given the opportunity to comment or act on the proposal on the date specified in the notice. Our alderman Carlo Bartolini as well as alderman Oakley Carey provided a brief overview of road work planned for next year.
9. Beach - A sub committee has been formed to study the methods of improving the Battle Lake Beach. Any improvement plan must be submitted to the Municipality for approval.
10. Boats - In 1988, a provincial law regulating the types of vessels, horsepower of the motors etc... came into effect. As a result of these regulations the Municipality has the authority to pass bylaws limiting the horsepower of the motors on our lakes. However nothing will be done unless we submit recommendations. The membership urged the executive committee to provide these recommendations.

NOT

11. Subsidy Criteria - The executive Committee has established criteria it will follow when granting financial assistance for road improvements.
 - it must be a public road,
 - at least 1/3 of the concerned proprietors must be paid up members of the association,
 - a plan of work to be done with the estimated costs must be submitted,
 - the association may grant up to 25% of the total cost of the project.
12. Social Activities - Pierrette Simard has agreed to co-ordinate the organisation of a "Pot Luck" supper on Saturday, October 7 Thanksgiving weekend. Members expressed the wish that it be held, like last year, in a tent set up on the Battle Lake Beach. In answer to many requests, an attempt will be made to find a chaplain to provide a religious dimension to the gathering.
13. Election of offices to the PSLL Executive Committee

Mr. Mari-Aurele Vincent acted as the election president.

President - Odette Surch, proposed by Gil Boyce seconded by Charles Stanyar
Odette Surch is elected by acclamation.

Vice-president - Bernard Rochon proposed by Louise Moisan seconded by Gil Boyce.
Bernard Rochon is elected by acclamation.

Secretary - Denise Taschereau proposed by Lawrence Surch seconded by Andre Fortier.
Denise Taschereau is elected by acclamation.

Treasurer - Pierrette Simard proposed by Jeannine Rochon seconded by Charles Stanyar.
Pierrette Simard is elected by acclamation.

It was moved by Gil Boyce and seconded by Charles Stanyar that an additional member be appointed for Rheume North.

Micheal Jones seconded by Louise Moisan proposed the following amendment: that the member be elected for a period of two years (the development period for this part of the lake). The amended proposal was carried unanimously.

David Hodgkin proposed by Gil Boyce and seconded by Charles Stanyar to represent Rheume North.

David Hodgkin was elected by acclamation.

Dennis Pederson proposed by Glen Wittur and seconded by Charles Stanyar to be the 2nd representative for Barnes Lake.

Dennis Pederson is elected by acclamation.

All other representatives were re-elected. They are;

Barnes Lake:	Hal Godding
Battle Lake:	Denise Leblanc Louise Deliste
Rheume Lake:	Raymonde Garon Gil Boyce Alban Garon
Deer Lake:	Ian White
Maskinonge Lake:	Philip Zerr

Translation - George Gauthier accepts to assist the Executive in their translation endeavours (preferably from English to French).

14. Closing Note - In closing Odette Surch, thanked the executive for the work that has been accomplished and invites members to start thinking of getting ready to take over the executive mantle. It is demanding.

Those in attendance are invited to join in the corn roast organized by the association.

/sms

Denise Leblanc
FOR

Denise Taschereau
secrétaire.



MUNICIPALITÉ DE VAL-DES-MONTS
VAL-DES-MONTS
COMTE DE PAPINEAU, QUÉBEC
J0X 2R0

PLAINTE - COMPLAINT

PLAIGNANT COMPLAINANT

NOM (NAME): _____

ADRESSE (ADDRESS): _____

TELEPHONE: RESIDENCE: _____ - _____ - _____

BUREAU (OFFICE): _____ - _____ - _____

SIGNATURE: _____

**DETAIL DE LA PLAINTE
DETAIL OF COMPLAINT**

LOCALISATION (AREA): _____

DESCRIPTION: _____

Envoyer par la poste ou déposer en personne

Send by mail or deposit at the offices

USAGE DU BUREAU - OFFICE USE

CLASSIFICATION:

- | | |
|-----------------------------------|--|
| <input type="checkbox"/> TAXES | <input type="checkbox"/> ENVIRONNEMENT |
| <input type="checkbox"/> VIDANGES | <input type="checkbox"/> CONSTRUCTION |
| <input type="checkbox"/> VOIRIE | <input type="checkbox"/> AUTRES |
| <input type="checkbox"/> ANIMAUX | |

RECUE:

- AU BUREAU PAR TELEPHONE

DATE: _____ HEURE: _____

PAR: _____

VERIFICATION PAR _____

COMMENTAIRES: _____

DECISION: _____

PAR: _____

May 8, 1990

Mr. Pierre Paradis
3900 Marly Street
6th floor
Ste-Foy, Quebec
G1X 4E4

Mr. Paradis:

As a resident of _____,
name of lake

Val Des Monts I voice my concern as many others in support of the request of the owners' association of _____ Lake and wish to express the need to be registered as a participant in the lake program for the summer of '90.

It is essential for the survival of our lake as well as for the protection of its environment that certain studies be made:

- 1) Water analysis
- 2) Classification of the septic systems.

I hope to obtain a positive reply to our demand which is of prime importance to us.

NAME

LAKE

ADDRESS



Association Perkins-sur-le-Lac

Lot 313, Perkins Qué., JOX 2R0

Procès verbal de la réunion générale tenue
à la plage du Lac Bataille, samedi, le 9 septembre, 1989.

1. Ouverture:

Le mot de bienvenue est adressé par la présidente,
Madame Odette Surch, à 10h25.

2. Adoption du procès verbal:

L'adoption du procès verbal de la réunion du 8 juillet
1989, est proposée par M. Charles Stanyar et appuyée par Mme
Pierrette Simard.

3. Adoption de l'ordre du jour:

L'adoption de l'ordre du jour est proposée par M. Joseph
DeKonink et appuyée par Mme Raymonde Garon.

4. Sécurité:

On nous rappelle qu'il y a eu plusieurs cambriolages
au Lac Barnes, cet été. M. Ross Richards suggère que l'on in-
vite un membre de la police provinciale à une de nos réunions
pour nous renseigner sur les mesures préventives les plus ef-
ficaces.

5. Budget:

Un rapport sommaire des dépenses est présenté aux mem-
bres. A date, 116 propriétaires ont payé leur cotisation pour
l'année 1989.

Une subvention de 1 000\$ accordée par la municipalité
sera utilisée pour aider à défrayer les coûts pour l'ensem-
cement de nos lacs.

6. L'étude des lacs:

Au cours de l'été, Fapel a procédé à l'analyse des eaux
et à la classification des réservoirs septiques au Lac Barnes.
L'étude est presque terminée. Celle-ci a été rendue possible
grâce à la demande écrite de 80% des propriétaires sur ce lac.
Les membres des lacs Bataille et Rhéaume ne pourront profiter
de ce service que lorsqu'ils en feront la demande écrite en
très grand nombre.

6. L'ensemencement:

Trois piscicultures ont été consultées. Celles-ci recommandent d'ensemencer au printemps ou à l'automne. C'est la truite Quebec Red qui semble le mieux convenir à nos lacs.

Coûts approximatifs:

1 000 truites de 1" à 1½" - 100\$

1 000 truites de 5" à 6" - 375\$ à 600\$.

Evidemment les plus gros poissons ont une meilleure chance de survie. Un choix sera fait sous peu. Ce projet réjouit plusieurs membres.

7. Chemins:

Rhéaume Nord - Des démarches ont été entreprises avec la municipalité pour étudier la possibilité de verbaliser Rhéaume-Nord. Le conseil exécutif appuie fortement ce projet.

Dans l'éventualité où l'on considérerait faire un emprunt qui serait payé sous forme de taxe municipale pour l'amélioration locale, tous les propriétaires concernés seraient avisés et auraient l'occasion de réagir à ce projet à une date qui leur serait précisée lors de l'avis.

Notre échevin, M. Carlo Bartolini et M. Carey nous donnent un bref aperçu sur les projets concernant les routes pour l'an prochain.

8. La plage:

Un sous-comité a été formé pour étudier les possibilités d'améliorer l'état de la plage à la tête du Lac Bataille. Il est à noter que tout plan d'amélioration doit être soumis à la municipalité pour approbation.

9. Les embarcations:

Une loi provinciale est entrée en vigueur en mai 1988 pour régulariser les sortes d'embarcations, les forces des moteurs... etc. Suite à cette loi, la municipalité peut émettre une loi pour limiter les forces des moteurs sur nos lacs. Cependant, cette dernière n'agira que si nous lui soumettons des recommandations. Les membres de l'Association encouragent l'exécutif à soumettre de telles recommandations.

10. Critères pour les subventions:

L'exécutif a établi une liste de critères sur lesquels il s'appuyera pour accorder une subvention pour l'amélioration d'une route:

- ce doit être un chemin public.
- Au moins $\frac{1}{3}$ des ~~membres~~ ^{propriétaires} concernés doivent être des membres payants.
- Un plan des travaux à exécuter et des dépenses prévues doit être soumis.
- L'association pourra accorder jusqu'à 25% du coût total du projet.

11. Activité sociale:

Mme Pierrette Simard accepte de coordonner les efforts pour l'organisation d'un "pot luck", samedi, le 7 octobre, à l'occasion de la fête de l'Action de grâce. Les membres manifestent le désir que cette rencontre ait lieu, comme l'an dernier, sous une tente, à la tête du lac Bataille. Pour répondre au désir de plusieurs, un aumônier assurera une dimension religieuse à la fête.

12. Election de l'exécutif de l'association P.S.L.L.:

M. Marc-Aurèle Vincent agit comme président d'élection.

Election à la présidence:

Mme Odette Surch est proposée par M. Gill Boyce et appuyée par M. Charles Stanyar.

Mme Surch est élue par acclamation.

Election à la vice-présidence:

M. Bernard Rochon est proposé par Mlle Louise Moisen et appuyé par M. Gill Boyce.

M. Rochon est élu par acclamation.

Election au poste de secrétaire:

Mme Denise Tachereau est proposée par M. Lawrence Surch et appuyée par M. André Fortier.

Mme Taschereau est élue par acclamation.

Election au poste de trésorier (ère):

Mme Pierrette Simard est proposée par Mme Jeannine Rochon et appuyée par M. Charles Stanyar.

Mme Simard est élue par acclamation.

Elections aux postes de représentants des lacs:

Il est proposé par M. Gill Boyce et appuyé par M. Charles Stanyar qu'un membre soit ajouté pour représenter Rhéaume-Nord.

M. Michael Jones, appuyé par Mlle Louise Moisen, a proposé l'amendement suivant: Que ce membre soit élu pour une période de deux ans (pendant la période de développement de cette partie du lac.) La proposition amendée fut acceptée à l'unanimité.

M. David Hodgkin fut proposé par M. Gill Boyce et appuyé par M. Charles Stanyar pour représenter Rhéaume-Nord. Il fut élu par acclamation.

M. Dennis Paderson fut proposé par Glen Wittér et appuyé par M. Charles Stanyar, comme 2^e membre pour représenter le lac Barnes. Il fut également élu par acclamation.

Tous les autres représentants furent réélus. Ce sont:

au lac Barnes : Hal Godding
au lac Bataille: Denise Leblanc
 Louise Delisle
au lac Rhéaume :Raymonde Garon
 Gil Boyce
 Alban Garon
au lac Chevreuil: Ian White
au lac Maskinongé: Philippe Zerr.

Traduction:

M. Georges Gauthier accepte d'aider l'exécutif avec le travail de traduction. (préféablement de l'anglais au français).

13. Mot de la fin:

En terminant, Mme Odette Surch remercie l'exécutif pour le travail accompli et nous invite à songer à une relève pour l'an prochain. Le travail est très exigeant!

Tous les membres sont invités à participer à une épluchette de blés d'Inde organisée par l'Association.

Denise Leblanc

Pot Luck Dinner
Oct 7, 1989

Alison & Michael McMillen
BERNARD + JANINE RUCHON

Benoit - Suzanne - Hélène, Vickery
Delette & Lawrence Aune
Dana Somers & John Smith

Francoise Gagné
Christian Gagné

Althea Fraser
~~Yves Sara - Bourne~~

Carlo Bastien
Lucille Bastien

Colombe Trisan

Louise Maesau

Denis & Alexandre Taschereau

Arnette Trisan

Gil Boyce

David & Wendy Hodgkin and John

Nicole Hunt

Lynn Prigent

Yves & Pat Prigent

Yves & Pat Prigent

Charles & Edie Wallace

Hélène Cusson

Pauline Sanscartier

Nancy Yonaky-Yault

David Yault

MICHELE OAKS

MONIQUE & STEVE OAKS

Michael & Dorothy (4) 1791 Battle Lake

Guy Audette

Rebel Audette

MR. JACQUES MARCIAN